
Dagsorden og Referat  ordinært skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 20.08.24 

kl. 18.00-21.00 på afd. Fuglebjerg 

Forældrerepræsentanter: Karina HY, Lene GB, Maja FU, Maria GB, Mie 
FU/SPEC., Terkel GB, Hans FU 
Elever:  
Medarbejderrepræsentanter: Berit(FU), Camilla (GB), Janni (HY) 
Skoleleder og stedfortræder: Christine og Dian 
Referent: Skolens ledelse 

 

 

Elevrepræsentanter: Eleverne har fri kl. 19:30 

 

Fraværende med afbud 

Berit (FU) 

Elina 6G 

X 6.H 

 

 

Gæster: 

 

 

Spisning  De første 20 minutter af mødet afsættes til hyggelig 
spisning.  
Der serveres mad, vand, kaffe/the og småkager 

Velkomst v. formand Vel mødt efter sommerferien. 

Sag nr. 1 
Status v. elever 

• Den gode historie 

• Hvad er eleverne 
optaget af? 

 
Opstart v. personale 

 
 
Personale 
GB: 
God start på skoleåret. Der er godt gang i skolehaverne 
og som bruges til hjemkundskab.  
Der er lavet et arbejdssjak med Hans, hvor de elever, der 
har brug for et praktisk break i skoledagen, kan komme 
ud og hjælpe med noget praktisk. 



• Kort fra hver afdeling 

• Den gode historie 

• Hvad optager 
medarbejderne? 

 
Opstart v. formand + 
medlemmer 

• Den gode historie 

• Hvad optager formand 
 

Opstart v. ledelse 

• Personalesituationen  

• Rammer og strukturer 

• Nyt fra BUU 

• Hvad optager ledelsen? 

 
HY: 
Går godt i Hyllinge. Eleverne er kommet godt i gang. Der 
er startet 11 elever i 0. klasse. 
FU: 
 
Formand: 
 
Der er afholdt 300-års fødselsdag. Det var et rigtig fint 
arrangement.  
 
Ledelse: 
Alle tre matrikler er kommet godt i gang. De 
stillingsopslag før ferien er besat med gode 
medarbejdere.  
 
Optaget af den analyser Næstved kommune har fået i 
form af en økonomirapport, der er ude. Rapporten 
fremhæver at der på tværs af kommune skal rettes op 
underskuddet og merforbruget på det specialiserede 
område. Der mangler styringsværktøjer og 
gennemsigtighed i økonomistyringen i NK. Skolerne har 
styr på budgetterne, men det specialiserede område er 
svær at styre økonomisk. Ny direktør har tilkendegivet at 
man ved udgangen af 24 ønsker en tildelingsmodel og 
kontoplaner på området, så skolerne kan styre og 
planlægge deres økonomi. Rapporten sendes ud til 
orientering til skolebestyrelsen sammen med ref.  
 
Der skal etablere en dagbehandlingsskole under 
kommunen og tre skoler skal have et niveau 2 
specialtilbud.  
 
Der har været kursus for alle indskolingslærere i dansk. 
Med de nye læsestrategier. Der kommer et fællessprog 
på området. Metoden er slået igennem på alle tre 
afdelinger.  
 
Novo Nordisk har en uddannelsesfond, som skolen 
regner med at tilbyde personale et kursus. Det er mest 
matematik og naturfag. 
 
Fire medarbejdere sendes på kursus i konflikthåndtering. 
Dette kursus er placeret i MED-regi.  
 
Der er bred renovering på skolen og en stor ombygning i 
Håndværk og design og det gamle tandlægehus.  
 
Møde med Team Ejendom omkring indeklima 
problematikken i A-huset.  
 



 
 

Sag 2 Princip for samarbejde 
mellem skolen og hjemmet 
Oplæg, drøftelse og 
udarbejdelse af princip for 
skole/hjem samarbejde og 
underretning til hjemmene om 
udbytte af undervisning 
(arbejdsgruppen har lavet et udkast 
til drøftelse – se bilag)  
  

 

Vi drøftede det rimelig grundigt før ferien. Maja og Hans 
har lavet et udkast, lad os kaste et blik på det en sidste 
gang. 
Overvej om princippet kan gøre lidt kortere og om det 
rummer det vi gerne vil med princippet.  
 
Der skal skæres i indholdet, så det bliver mere konkret. 
Maja retter til.  
 
Sendes ud og godkendes derefter efter rettelser. 

Sag 3 Tildelingsmodel SFO 
Der er mulighed for at lave et 
høringssvar. 

 
Høringssvarene bedes sendt til cds@naestved.dk senest 
den 11. september 2024 kl. 12. 
Gem dagsorden på computernes skrivebord – dernæst 
kan man åbne de vedæftede elementer. 
 

23-003685-25 Høring 

vedr 10075314_3299371_0.pdf 

23-003685-20 

Baggrundsnotat til tildelingsmodeller på SFO området i Næstved Kommune 9929891_3215174_0.pdf 

Børne- og 

Uddannelsesudvalget 12-08-2024 Beslutning om høring af ny tildelingsmodel til SFO.pdf 

Bilag 2 - Nuværende 

model med konsekvensrettelser--(23-003685-24, Internt, Henrik Brink-Olesen, 02-08-2024 16-45,Versionsnr- 1).pdf 

Bilag 3  -Ny tildeling 

(bæredygdighedsmodel)--(23-003685-24, Internt, Henrik Brink-Olesen, 02-08-2024 16-45,Versionsnr- 1).pdf 
Fokus på SFO 2 flere børn  
 
SFO 20.2 midlerne skal trækkes ud til de elever med 
specialbehov. Hvordan de deles ud er ikke 
gennemskueligt. 
 
Der er to modeller hvor de nye konskvenser som er 
indregnet. FX øget åbningstid i SFO 2, sommerferie 
åben,  
 
Model 1 er lig den vi har i dag 

mailto:cds@naestved.dk


Model 2 er 2 mio trukket ud og tildelt ud til afd. Med en 
SFO under 100 børn. 
 
Bus problematikker, Transport 
Godt med morgenåbning i SFO 2 
Takster for SFO 2  
Hvordan skal modellerne løse SFO2 problematikken 
 
Der tages kontakt til andre bestyrelsesmedlemmer på 
andre skoler.  
Maja skriver et forslag og sender ud.  
 
 
 

Pause  

Sag 4 Deltagelse ved 
forældremøder 
Datoer og klasser  

Fordeling aftalt ved sidste møde før sommerferien. 
 
Forældremøder: 
0.H og 0.G: 26/8-24 kl. 18:00  
Lene 0.G 
Karina 0.H 
0.X og 0.Y: 28/8-24 kl. 18:00 Mie 
1. årgang: 29/8-24 kl. 18:00  
Therkild og Lene 1.g, 
Maja 1.X og Y.  
Karina tager 1.h 
6. årgang: 6/3-25 kl. 18:30-19:00 i FU fælles.  
Hans 
 
Mål og værdihæftet bruges som afsæt for formidling af 
skolens kerne. 
 
Datoer i specialrækkerne mangler og om der var 
bestyrelsesmedlemmer, der vil deltage? 
Ledelsen finder datoerne for special. 
 
Der kan gøres brug af det nye mål og værdihæfte.  
B.la. med ordensreglerne og fokus på vores ønske om 
ligeværdige fællesskaber. 
 
Værdihæftet deles ud i alle 1. klasser ved forældremødet 
– det står lærerne for.  
 
 

Forældremøder - 

hvad kan man sige som bestyrelse.docx 
 
 
 



Sag 5 
Forslag om fordeling af 
aktivitet eller drøftelse ved 
møder. 
 
 

Mødeplan for bestyrelsen: 
20/8-24 kl. 18:00-21:00 FU  
17/9-24 kl. 18:00-21:00 GB Terkil 
5/11-24 kl. 18:00-21:00 FU Karina 
9/11-24 kl. 09:00-13:00 Temadag incl. hele ledelsen HY 
JA-HY 
7/1-25 kl. 18:00-21:00 FU Maja 
4/2-25 kl. 18:00-21:00 FU  
11/3-25 kl. 18:00-21:00 GB CP-GB 
29/4-25 kl. 18:00-21:00 HY 
3/6-25 kl. 18:00-21:00 FU 
 
Vedtaget før ferien – nu med lokalitet på. 

Sag 6 
Status på Årsberetning og 
møde for skolens øvrige 
forældre  
 

 Vi har tidligere drøftet om formen skal være Teams 
eller ½ time ved temalørdag hvor bestyrelsen er vært 
ved kaffe og småkager. 
 
Årsberetningen bliver lørdag d. 9/11 kl. 12.30-13.00. 
Der kommer også en TEAMS mulighed. Invitation og 
links sendes ud.  

Sag 7 
Temalørdag indhold 
planlægges 

Digital dannelse 
Mini guides 
JA-HY 
 

Tak for i dag. 
Fælles oprydning 

 
Næste møde 17/9-24. CF er fraværende pga. ferie. 
Dian og Mai-Britt er stedfortræder. 
Punkter til næste møde: 
Princip for kommunikation udkast ved Hans 

 


